
Myślenice, dnia 20 listopada 2024 r.

PROTOKÓŁ

z otwartego spotkania konsultacyjnego
z organizacjami pozarządowymi

dot. projektu Rocznego Programu Współpracy Gminy Myślenice z NGO
na rok 2025

W dniu 28 października 2024 roku o godzinie 17:00 w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy 
Myślenice  odbyło  się  otwarte  spotkanie  z  mieszkańcami,  a  także  przedstawicielami 
organizacji  pozarządowych  z  terenu  miasta  i  gminy  Myślenice  w  sprawie  konsultacji 
Rocznego programu współpracy Gminy Myślenice z organizacjami pozarządowymi na rok 
2025.
Konsultacje przeprowadzili przedstawiciele Fundacji Libertatem – Pan Grzegorz  i 
Pani Joanna , moderatorzy spotkania.

Forma  konsultacji:  Podlegające  protokołowaniu  otwarte  spotkanie  z  uczestnikami 
konsultacji, w czasie którego została sformułowana i odpowiednio udokumentowana opinia 
uczestników. Zgodnie z Zarządzeniem Nr 288/2024 Burmistrza Miasta i Gminy Myślenice z 
dnia  8 października 2024 r.  w sprawie przeprowadzenia  konsultacji  społecznych projektu 
uchwały  Rady  Miejskiej  w  Myślenicach  w  sprawie  uchwalenia  Rocznego  programu 
współpracy  Gminy  Myślenice  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
rok 2025.

Cel  konsultacji:  uzyskanie  opinii,  wniosków i  uwag  mieszkańców Gminy  Myślenice  na 
temat  projektu  Rocznego  programu  współpracy  Gminy  Myślenice  z  organizacjami 
pozarządowymi.

W  spotkaniu  udział  wzięło: 20  osób,  w  tym  14  osób  reprezentujących  13  organizacji 
pozarządowych, a także 2 osoby z Urzędu Miasta i Gminy Myślenice (Wydział Promocji, 
Współpracy  i  Sportu),  2  osoby  z  Centrum  Usług  Społecznych  w  Myślenicach  oraz  2 
moderatorów z Fundacji Libertatem.

Organizacje, których przedstawiciele byli obecni na spotkaniu konsultacyjnym:
1. Fundacja Sztuki, Przygody i Przyjemności ARTS (1)
2. Stowarzyszenie Wspólnota Myślenice (2)
3. Dwie organizacje reprezentował 1 przedstawiciel:

a. Myślenicki Klub Petanque 
b. Myślenickie Towarzystwo Kultury

4. Orkiestra Reprezentacyjna Miasta i Gminy Myślenice (2)
5. UKS Champion Myślenice (1)
6. Myślenickie Stowarzyszenie COOLTURA (2)
7. SEDNO (1)
8. Fundacja Rozwoju Regionu Myślenickiego (1)
9. Grany Poniedziałek Grupa Nieformalna (1)
10. Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych Gminy Myślenice (1)
11. Parafialny Zespół Caritas „Betania” (1)



Porządek spotkania:
1. Otwarcie spotkania. Poznajmy się – krótkie zaprezentowanie się organizacji.
2. Konsultacje projektu dokumentu. Dyskusje i zbieranie uwag.
3. Zakończenie spotkania.

Konsultacje z NGO otwarł Burmistrz Miasta i Gminy Myślenice – Jarosław Szlachetka, który 
przywitał gości i  w kilku słowach podziękował za dotychczasową działalność organizacji.  
Następnie głos zabrał pan Grzegorz  i pani Joanna  z  Fundacji  Libertatem  – 
moderatorzy  spotkania  –  witając  zgromadzonych  przedstawicieli  organizacji  i  grup 
nieformalnych i zachęcając do aktywności w dyskusji. Przedstawiono proponowaną formułę i 
przebieg  spotkania.  Zaproponowano wprowadzenie  dyscypliny  dyskusji,  m.  in.  w postaci 
limitu czasu wypowiedzi do 5 min. oraz uczulono na to, żeby dyskusja dotyczyła wątków 
merytorycznych (a nie wątków ad personam). Głos zabrała też Naczelnik Wydziału Promocji, 
Współpracy i Sportu pani Katarzyna  i zapewniła o chęci zorganizowania spotkania z 
NGO na wiosnę w kwestii dalszego dialogu dotyczącego tworzenia programu współpracy.

Projekt  Rocznego  programu  współpracy  Gminy  Myślenice  w  2024  roku  z organizacjami 
pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego 
został  przygotowany  na  bazie  programu  z  2023  roku,  który  wypracowano  wspólnie  z 
pracownikami zajmującymi się współpracą z organizacjami. Podkreślono wagę zapisów aby 
były  zgodne  z  zapisami  Ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie.  
Informacje o programie były dostępne na stronie www.myslenice.pl w zakładce dedykowanej 
organizacjom  pozarządowym  „Aktualności_Organizacje  Pozarządowe”.  Roczny  program 
współpracy ustawowo powinien zostać uchwalony do 30 listopada.

Konsultacje społeczne składały się z trzech części.

CZĘŚĆ 1. Poznajmy się.

Po  powitaniu  przedstawiciele  Organizacji  Pozarządowych  krótko  przedstawili  siebie  oraz 
omówili  działalność  swojej  organizacji.  Wprowadzając  w  temat  podkreślano  szczególne 
znaczenie  wymiany  doświadczeń  i  integracji  w  odniesieniu  do  budowania  społeczeństwa 
obywatelskiego oraz dalszej współpracy.

CZĘŚĆ  2.  Dyskusja  i  zbieranie  uwag  –  odbyła  się  dyskusja  uczestników  nad 
projektowanymi zapisami oraz zbieranie uwag dotyczących Programu. Prowadzący spotkanie 
nie omawiali całości dokumentu (jako, że był ogólnodostępny na stronach Gminy, BIP oraz 
były  przesłane  organizacjom)  ale  przeszli  od  razu  do  zabrania  głosu  przedstawicieli 
organizacji. 

1. Pierwszy zabrał głos pan Jerzy z  Myślenickiego  Stowarzyszenia  COOLTURA, 
który  przedstawił  swoje  wyliczenia  co  do  wykazania  wysokości  wkładu  NGO  w 
budżet Gminy (jako przychodu na rzecz Gminy): ile pozyskano i ile wydano. 
W  kolejnym  punkcie  przedstawił  wyliczenia  z  wysokością  podziału  dotacji 
(wskazując  na,  według  niego,  niesprawiedliwy podział  środków).  Zasugerował,  że 
skala  dotacji  powinna  zostać  przeanalizowana.  Zawnioskował  o  pełne  i  wzajemne 

http://www.myslenice.pl/


informacje  co  i  jak  zostało  wydatkowane.  Podniósł  też  problem,  że  programy 
skierowane do osób z niepełnosprawnościami dotyczą jedynie dzieci i młodzieży a 
omijają osoby dorosłe. Zawnioskował, żeby osobą składającą wnioski w konkursach 
jako  przedstawiciel  NGO  nie  był  kierownik  jednostki  (wydziału  merytorycznego 
odpowiedzialnego za konkurs). Wniósł również postulat o powołanie przedstawiciela 
w Urzędzie, który zajmowałby się tylko współpracą z NGO (pełnomocnika).

2. W odpowiedzi moderator spotkania nakreślił ważność podziału środków (jako, że ten 
punkt  tyczył  się  zapisów Rocznego  Programu Współpracy).  Następnie  oddał  głos 
kolejnej osobie.

3. Głos zabrała pani Katarzyna ,  przedstawiciel  Stowarzyszenia  Osób 
Niepełnosprawnych Gminy Myślenice aby wprowadzić modyfikację zapisu z „dzieci i 
młodzież” na „osoby”.

4. W tym punkcie moderator, pan Grzegorz, zabrał głos odnośnie modyfikacji zapisów 
konkursowych (o ile to możliwe) jako że ten postulat nie dotyczył zapisów RPW.

5. Piotr , Grany Poniedziałek Grupa Nieformalna poprosił o możliwość zapisu, 
żeby był podany wkład własny osobowy a nie finansowy. 

6. Pani Joanna, moderator, zapytała, czy są oczekiwanie, że w Programie są dopuszczone 
takie zapisy. Odesłała do zapisów konkursów – Roczny Program Współpracy musi 
przewidywać zapisy każdej możliwości wkładu w projekt.

7. Pani Alina z Fundacji ARTS zaproponowała, żeby wkładem własnym były 
tylko rzeczowy i/lub osobowy.

8. Pan Grzegorz w odpowiedzi zaproponował, żeby Urząd każdorazowo brał pod uwagę 
skalę konkursu i rozważył możliwość rodzaju wkładu własnego.

9. Jedna  z  organizacji  podjęła  też  kwestię  wysokości  wkładu  własnego  –  zwrócono 
uwagę, ze nie każda organizacja może sobie pozwolić na wzięcie udziału w konkursie 
ze względu na próg zwłaszcza finansowy. Pracownik Urzędu w odpowiedzi na ten 
wniosek wyjaśnił,  że informacje te zostaną przekazane Wydziałom Merytorycznym 
pod rozwagę.

10. Pani Dorota z  Parafialnego Zespołu Caritas  BETANIA – zapytała czy jest 
możliwe powołanie na terenie Gminy Myślenice Rady Pożytku Publicznego? Wniosek 
nie dotyczył zapisów RPW.

11. Pani Małgorzata ze Stowarzyszenia Wspólnota Myślenice – poprosiła  o 
możliwość  stworzenia  kalendarza  Gminy,  zawierającego  zaplanowane  wydarzenia 
żeby uniknąć powielania się imprez i uroczystości w jednym terminie. 

12. Pani Joanna  na tę uwagę zareagowała stwierdzeniem, że jeszcze nigdzie nie 
udało się stworzyć takiego kalendarza żeby skutecznie działał. Zwłaszcza, że Gmina 
Myślenice jest duża i dużo rzeczy się dzieje – nie ma możliwości żeby wydarzenia się 
nie nakładały na siebie. W tej dyskusji głos zabrały także pani Janina ze 
Myślenickiego Stowarzyszenia COOLTURA oraz pani Katarzyna Naczelnik 
Wydziału  Promocji,  Współpracy  i  Sportu  prowadząc  dyskusję  nad  możliwościami 
prowadzenia  takiego  kalendarza,  ilością  wydarzeń  i  ilością  NGO  działających  na 
terenie Gminy Myślenice.



13. Pan Grzegorz ,  moderator,  przerwał  dyskusję  jako  odbiegającą  od  tematu 
spotkania.  Pani  Joanna  dodała  jeszcze,  że  może  któraś  organizacja  się  podejmie 
prowadzenia takiego kalendarza? Na tą chwilę nikt się nie zgłosił.

14. Następnie wywiązała się dyskusja między panem Piotrem z  grupy 
nieformalnej Grany Poniedziałek a Naczelnik Wydziału PWS odnośnie zwiększenia 
ilości spotkań odnośnie wymiany doświadczeń, pomocy w działaniach, współpracy 
itp. Pani Naczelnik odesłała do współpracy z Centrum Usług Społecznych Centrum 
Aktywności  Lokalnej  oraz  BISem  z  Krakowa  (moderującego  projekt  Mobilne 
Centrum Organizacji Pozarządowych), którzy również mają narzędzia niezbędne do 
pomocy NGOsom w działaniach. Również do takiej współpracy zaprosił moderator.

15. Głos zabrała przedstawicielka CUS/CAL pani Katarzyna , która wspomniała i 
przypomniała  o  zadaniach  Centrum  Aktywności  Lokalnej.  Wyłuszczyła 
niedoskonałości działania COP – indywidualne działania są w porządku ale sieciujące 
już nie (spotkania nie są rozwijające dla NGO). Pani zwróciła  uwagę,  że 
nie  ma  odpowiedz  ze  spotkań  COP z  organizacjami,  nie  ma  wniosków i  innych. 
Przedstawiła  też  stanowisko,  że  potrzebne  są  spotkania  Urzędu  i  NGO  w  celu 
wysłuchania  potrzeb  ze  strony  organizacji  –  organizacje  zwracają  się  do  CUS  z 
problemami a nie przychodzą do Urzędu. Pracownik Wydziału Promocji oraz Pani 
Naczelnik  zaznaczyły,  że  do  Urzędu  organizacje  nie  przychodzą  więc  nie  mamy 
wiedzy o problemach.

16. Moderator przypomniał o dyscyplinie dyskusji i zwrócił uwagę, że spotkanie dotyczy 
uwag do Rocznego Programu Współpracy.

17.  Głos zabrała pani Żanna (Stowarzyszenie  Fermata  pod  nazwą  Orkiestra 
Reprezentacyjna  Miasta  i  Gminy  Myślenice),  która  wniosła  uwagę  do  zapisu  w 
Rozdziale  4  §  4  ust.  3  pkt  3  co  do  zespołów doradczych,  które  byłyby  z  jednej 
dziedziny.

18. Pan Krzysztof (Stowarzyszenie Fermata pod nazwą Orkiestra Reprezentacyjna 
Miasta i Gminy Myślenice) nawiązał do zapisów jednego z konkursów. Uwaga nie 
dotyczyła RPW. Uwaga została przekazana do właściwego Wydziału merytorycznego 
do analizy.

19. Pan Piotr  –  przedstawił  postulat,  że  odpowiedzi  na  złożone  wnioski 
powinny być indywidualnie przekazywane do wnioskodawcy.

20. Moderator  przypomniał  o  zasadach  prowadzenia  konsultacji  oraz  ilości  złożonych 
wniosków. Poza tym są to ogólnodostępne informacje, które będą zamieszczone na 
stronach internetowych.

21. Pan Piotr zapytał czy jednak nie można indywidualnie.
22. Pan Grzegorz wraz z przedstawicielami Urzędu zamknęli tę dyskusję przedstawiając 

stanowisko,  że  Urząd  ma  obowiązek  zamieścić  odpowiedzi  na  wnioski  i  każdy 
odnajdzie odpowiedź na swojej pytanie (czasem pytania/wnioski się powielają) oraz 
zapozna się z innymi pytaniami i odpowiedziami, które być może również pomogą w 
działalności organizacji.

23. Na koniec dyskusja powróciła  do podziału środków a to zakończyło obrady – nie 
dotyczyło to zapisów Rocznego Programu Współpracy. W związku z brakiem innych 
wniosków, dyskusja zakończyła się.



CZĘŚĆ 3. Zakończenie spotkania. 

Moderatorzy spotkania wraz z Naczelnikiem Wydziału PWS podsumowując spotkanie 
podziękowali wszystkim uczestnikom za wzięcie udziału w konsultacjach i dodali, że uwagi 
zgłoszone  zostaną  przeanalizowane.  Na  podstawie  uwag  przedstawionych  przez 
przedstawicieli  organizacji  pozarządowych  i  mieszkańców  zgłoszonych  na  otwartym 
spotkaniu  konsultacyjnym,  sporządzony  zostanie  raport  z  przeprowadzonych  konsultacji. 
Opracowany  zostanie  projekt  Rocznego  Programu  współpracy  Gminy  Myślenice 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na  2025 rok,  który  powinien  być  zaopiniowany przez  komisję  merytoryczną 
Rady Miejskiej w Myślenicach. Rada Miejska w Myślenicach powinna uchwalić program 
w terminie do 30 listopada br.

Na tym spotkanie zakończono.

Moderatorzy spotkania: Grzegorz , Joanna 

Protokolant: Karolina 

Naczelnik Wydziału Promocji, Współpracy i Sportu


